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W Akwizgranie na ME w ujeÅ¼dÅ¼eniu polska ekipa wystartuje w 3-osobowym skÅ‚adzie: Anna 
Å•ukasik / Stella Pack Ganda, Katarzyna Milczarek / DÅ¼eko i Å»aneta SkowroÅ„ska / Mystery.
Z trzech koni dosiadanych przez Polki tylko jeden jest polskiej hodowli. GandÄ™ (Celtic &ndash;
Grammy po Glückspilz) wyhodowaÅ‚a Katarzyna Milczarek. PozostaÅ‚e dwa konie: oldenburski
DÅ¼eko i hanowerski Mystery urodziÅ‚y siÄ™ w Niemczech.Jednak na ME wystartujÄ… w sumie
trzy konie polskiej hodowli. W ekipie wÅ‚oskiej bowiem zgÅ‚oszone zostaÅ‚y Harmonia i Randon. 

Na 16-letniej obecnie Harmonii od piÄ™ciu lat jeÅºdzi Ester Soldi. W konkursach Grand Prix para ta
uzyskiwaÅ‚a w tym sezonie wyniki w granicach 62-63%, choÄ‡ raz zdarzyÅ‚o siÄ™ ponad 65%, a
raz nawet 66,063%. Jak to siÄ™ mówi, gÅ‚owy nie urywa. Formalnie hodowcÄ… Harmonii (Lord
Alexander &ndash; Haga po Hars) jest Lubelski Klub JeÅºdziecki, ale faktycznie hodowczyniÄ… i
wÅ‚aÅ›cicielkÄ… byÅ‚a Anna Å•ukasik. Do poziomu GP w Polsce doprowadziÅ‚a tÄ™ klacz Olga
Michalik. Wyhodowany w Stadninie Koni Moszna Randon (Czuwaj &ndash; Rafa po Fanimo) ma
obecnie 18 lat, a dosiadaÄ‡ go bÄ™dzie niewiele starszy, bo 21-letni Leonardo Tiozzo. W tym
sezonie uzyskujÄ… wspólnie w GP wyniki na poziomie 64-66%, a ich najlepszy rezultat &ndash;
67,960% miaÅ‚ miejsce podczas zawodów w Vidauban (CDIO***-NC). WczeÅ›niej na Randonie
przez wiele lat jeÅºdziÅ‚ MichaÅ‚ Rapcewicz. Razem wystartowali na dwóch igrzyskach olimpijskich
(Hongkong i Londyn), dwóch MÅš (Akwizgran i Lexington) oraz czterech finaÅ‚ach Pucharu Åšwiata.
Jeden z nich, w Las Vegas w 2009 roku, zakoÅ„czyli na 8. miejscu. Szansa na to, aby polska ekipa
wywalczyÅ‚a prawo startu w IO w Rio jest bliska zeru. Praktycznie musiaÅ‚yby nasze zawodniczki
zajÄ…Ä‡ miejsce w czoÅ‚owej szóstce, co jest nierealne. Pozostaje nam trzymaÄ‡ kciuki za ekipÄ™
Rosji, aby cztery amazonki z tego kraju znalazÅ‚y siÄ™ w &bdquo;6&rdquo; klasyfikacji
druÅ¼ynowej, bo to bardzo zwiÄ™kszy szanse, aby nawet dwie Polki mogÅ‚y wywalczyÄ‡ awans
do Rio indywidualnie poprzez ranking olimpijski (do szczegóÅ‚ów odsyÅ‚am Czytelników do tekstu
&bdquo;O Totilasie i olimpijskich szansach polskich dresaÅ¼ystek&rdquo;). No i dobra
wiadomoÅ›Ä‡ &ndash; we czwartek 13 sierpnia Eurosport przeprowadzi dwugodzinnÄ… relacjÄ™ z
koÅ„cowej czÄ™Å›ci konkursu Grand Prix (18-20). Dowiemy siÄ™ wówczas, jakie kraje
zdobÄ™dÄ… medale, jakie wywalczÄ… trzy miejsca na IO i byÄ‡ moÅ¼e zobaczmy jednÄ…
PolkÄ™ w relacji na Å¼ywo.Kolejna relacja z ME w ujeÅ¼dÅ¼eniu dopiero w niedzielÄ™, o 22.00
(a wiÄ™c z odtworzenia) z GP Freestyle, czyli z walki o medale indywidualne. Relacji z GP Special
nie przewidziano. PS. Na stronie PZJ zostaÅ‚ zamieszczony komunikat, w którym podano ostateczny
skÅ‚ad naszej ekipy na ME. Podano jednak tylko nazwiska zawodniczek, nie podajÄ…c nazw koni,
jakich bÄ™dÄ… dosiadaÄ‡ panie. W naszym sporcie konie sÄ… równorzÄ™dnymi partnerami ludzi
i naleÅ¼y siÄ™ im odpowiednie do tego traktowanie. PominiÄ™cie ich w komunikacie PZJ, to nie
tylko faux pas, to duÅ¼y bÅ‚Ä…d! OdpornoÅ›Ä‡ psychicznaW sporcie wyczynowym na sukces
skÅ‚adajÄ… siÄ™ trzy czynniki: talent, praca i umiejÄ™tnoÅ›Ä‡ radzenia sobie ze stresem w
momencie walki o najwyÅ¼szÄ… stawkÄ™. Tego trzeciego czynnika, czyli odpornoÅ›ci psychicznej,
zabrakÅ‚o w przypadku polskich skoczków podczas kwalifikacji olimpijskiej w Samorinie.
PotwierdzajÄ… to wyniki.Pierwszy nawrót Polacy ukoÅ„czyli na ostatnim, 9. miejscu z bardzo
duÅ¼ym bagaÅ¼em punktów karnych &ndash; 43! W drugim byli najlepsi &ndash; tylko 5 pkt.
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Nawet zwyciÄ™ska Ukraina, która juÅ¼ majÄ…c zapewnione zwyciÄ™stwo, wycofaÅ‚a ostatniÄ…
zawodniczkÄ™, nie mogÅ‚a ukoÅ„czyÄ‡ II nawrotu z lepszym wynikiem niÅ¼ Polska (gdyby 
Katharina Offel na Charlie&rsquo;ym przejechaÅ‚o na &bdquo;0&rdquo;, to ich wynik w II nawrocie
byÅ‚by 6 pkt.).  Jednym sÅ‚owem, tam gdzie jest walka o wysokÄ… stawkÄ™, naszym drÅ¼Ä…
Å‚ydki i rÄ™ce, kiedy juÅ¼ presji nie ma (bo zupa siÄ™ wylaÅ‚a), sÄ… w stanie pokazaÄ‡ na co ich
staÄ‡.  A staÄ‡ ich juÅ¼ na coraz wiÄ™cej. MajÄ… coraz wiÄ™cej okazji do rywalizacji z
najlepszymi na Å›wiecie, nawet podczas zawodów 5- i 4-gwiazdkowych (vide Sopot, Falsterbo czy
PoznaÅ„). MajÄ… coraz lepsze konie, w 99% zagranicznej hodowli o Å›wietnym pochodzeniu
(zdaniem wielu, Osadkowski van Halen mieÅ›ci siÄ™ w &bdquo;50&rdquo; najlepszych obecnie koni
na Å›wiecie). Fakt, Å¼e pod jednym wzglÄ™dem ciÄ…gle (i jeszcze dÅ‚ugo) nie mogÄ… siÄ™
równaÄ‡ z najlepszymi na Å›wiecie. Ci najlepsi majÄ… po 2-4 konie klasy Grand Prix i praktycznie
co tydzieÅ„ mogÄ… startowaÄ‡ w 4- czy 5-gwiazdkowych zawodach. WiÄ™kszoÅ›Ä‡ naszych
zawodników ma tylko jednego konia tej klasy. Dlatego nie jest zaskoczeniem, Å¼e kwalifikacjÄ™
olimpijskÄ… wygraÅ‚a armia zaciÄ™Å¼na Aleksandra Oniszczenki. O to, Å¼e z nimi
przegraliÅ›my, nikt nie moÅ¼e mieÄ‡ pretensji do naszych zawodników. Jednak przegrana z
Czechami i WÄ™grami chwaÅ‚y nam nie przynosi.PieniÄ…dz rzÄ…dzi Å›wiatemTo maÅ‚o
odkrywcze stwierdzenie zna kaÅ¼dy. W skokach na najwyÅ¼szym, 5-gwiazdkowym poziomie sÄ…
obecnie do wygrania niewyobraÅ¼alnie wielkie pieniÄ…dze. Z jednej strony jest to motorem
napÄ™dowym tej konkurencji, podnosi jej poziom. Ma jednak i minusy. Jeden jest taki, Å¼e
przesÄ…dza o tym, Å¼e kraje Å›rednio zamoÅ¼ne (jak np. Polska), czy sÅ‚abo rozwiniÄ™te, nie
majÄ… Å¼adnych szans z tymi najbogatszymi, czyli z EuropÄ… ZachodniÄ… czy USA oraz
KanadÄ…, a takÅ¼e krajami arabskimi, które ostatnio doÅ‚Ä…czyÅ‚y do Å›cisÅ‚ej Å›wiatowej
czoÅ‚ówki. Drugi jest taki, Å¼e zysk zaczyna byÄ‡ waÅ¼niejszy od wyniku sportowego.
PrzyzwyczailiÅ›my siÄ™ do tego, Å¼e na najwaÅ¼niejszych imprezach rangi mistrzostw kontynentu
czy IO startujÄ… najlepsi, Å¼e walka o miejsce w reprezentacji jest zaciÄ™ta i trwa do ostatniego
momentu. Ci, którzy wywalczÄ… sobie miejsce w reprezentacji sÄ… z tego dumni, a ci którzy
odpadajÄ… w tej walce, sÄ… niepocieszeni.Ale to juÅ¼ przeszÅ‚oÅ›Ä‡. Teraz obserwujemy coÅ›
zupeÅ‚nie nowego, przeciwstawnego. Najlepsze konie nie wezmÄ… udziaÅ‚u w ME. I to nie z
powodu kontuzji (co jest w sporcie czymÅ› codziennym), ale z powodu decyzji podjÄ™tych wspólnie
przez jeÅºdÅºca i wÅ‚aÅ›ciciela konia. JuÅ¼ kilka miesiÄ™cy temu Rolf-Göran Bengtsson
ogÅ‚osiÅ‚, Å¼e Casall (4. m. na MÅš) nie bÄ™dzie do dyspozycji reprezentacji Szwecji na ME.
Zawodnik ma inne priorytety na ten sezon dla 16-letniego juÅ¼ ogiera, którego jest
wspóÅ‚wÅ‚aÅ›cicielem obok ZwiÄ…zku HolsztyÅ„skiego &ndash; cykl Global Champions Tour. W
zeszÅ‚ym roku, kiedy zajÄ…Å‚ 2. miejsce w koÅ„cowej klasyfikacji GChT, wygraÅ‚ 632 410 euro. W
tym roku ugraÅ‚ do tej pory &bdquo;tylko&rdquo; 267 408 euro. Ma wiÄ™c o co walczyÄ‡. Scot
Brash jest od wielu miesiÄ™cy liderem rankingu FEI, a Hello Sanctos jest obecnie najlepszym
koniem na Å›wiecie. Jednak nie wystartuje w ME. WÅ‚aÅ›cicielom konia (Lady Harris i Lady 
Kirkham) oraz zawodnikowi przeszkadzaÅ‚oby to w osiÄ…gniÄ™ciu dwóch celów. Oba
oznaczajÄ… zdobycie wielkich pieniÄ™dzy. Jeden to cykl GChT. Scot Brash startuje w tym cyklu
dopiero od 2013 roku, a juÅ¼ wygraÅ‚ ponad 2 mln euro. Ten sezon jest dla niego wyjÄ…tkowo
udany: cztery zwyciÄ™stwa (z czego trzy na Hello Sanctos) i juÅ¼ 578 379 euro na koncie.A drugi
cel to Wielki Szlem Rolexa. Po wygraniu Grand Prix w grudniu w Genewie i Wielkiej Nagrody
Akwizgranu w maju, jeÅ›li jeszcze doÅ‚oÅ¼y do tego zwyciÄ™stwo w GP podczas wrzeÅ›niowych
zawodów w Calgary (CSIO***** Spruce Meadows 9-12 IX), ma szansÄ™ zgarnÄ…Ä‡ premiÄ™ w
wysokoÅ›ci 1 mln euro. John Whitaker takÅ¼e ogÅ‚osiÅ‚, Å¼e nie bÄ™dzie siÄ™ ubiegaÅ‚ o
miejsce w reprezentacji Wielkiej Brytanii na ME z ogierem Argento, choÄ‡ uzyskuje w tym sezonie
na nim bardzo dobre wyniki. I powodem nie jest zapewne wiek Johna &ndash; 5 sierpniu skoÅ„czyÅ‚
60 lat - a mamona. W cyklu GChT wygraÅ‚ juÅ¼ w tym sezonie blisko 200 tys. euro i planuje
wiÄ™cej. Medali ME  druÅ¼ynowo ma juÅ¼ 10. Widocznie ten ewentualnie 11 nie jest wart tego,
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aby dla niego zmniejszyÄ‡ szanse na kolejne euro. CóÅ¼, w sporcie jeÅºdzieckim, a konkretnie w
skokach przez przeszkody, wygrywanie pieniÄ™dzy staje siÄ™ waÅ¼niejsze od medali mistrzostw
Europy. Smutne, ale prawdziwe.Marek Szewczyk 
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